
VUONNA 2021 JÄTETYT ALOITTEET (KÄSITTELYSSÄ/KÄSITTELEMÄTTÄ JÄÄNEET): 

Aloitteen tekijä Aloite Toimenpiteet Käsittelyvaihe 

VALTUUSTOALOITTEET: 

 

   

KV 25.2.2021: Kokoomuksen 

valtuustoryhmä/Helena Kujala 

Lainvastaisiin tekoihin 

puuttuminen kouluissa 

Kh 15.3.2021 § 99: Kaupunginhallitus merkitsee 

aloitteen tietoon saaduksi ja antaa sen edelleen 

opetuslautakunnan käsiteltäväksi. 

 

Op.ltk 23.3.2021 § 39:  

Päätösesitys: Opetuslautakunta käy lähetekeskustelun 

aloitteesta ja antaa evästykset. Aloite annetaan 

viranhaltijoiden valmisteltavaksi. Asia tuodaan 

lautakunnan käsiteltäväksi syksyllä. 

Päätös: Keskustelun jälkeen hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

Op.ltk 24.5.2022: Sivistysjohtajan nimeämässä 

työryhmässä (Helena Kujala pj., Henna-Maria Råman, 

Saija Pynssi, Jyrki Määttä ja Heidi Hirvi) on laadittu 

ohjeistus, miten Nivalassa puututaan lainvastaisiin 

tekoihin. Työryhmä on laatinut toimintaohjeen 

lainvastaisiin tekoihin puuttumiseen koulussa sekä 

huoneentaulun, missä kaikki teot ja toimenpiteet 

erotellaan.  

 

Peruspalvelukuntayhtymä Kallion lastensuojelu 

(yhdyshenkilönä Kaija Jokela) sekä poliisi 

(yhteishenkilönä Jarno Hilonen) ovat hyväksyneet 

molemmat asiakirjat. Viranomaiset ovat lisänneet 

toimintamalliin ohjeistuksen omien vastuualueiden 

toimintamallien mukaiseksi. 

 

KÄSITELTY. 



Aiheesta tarjotaan uutista paikallislehteen, siitä 

tiedotetaan Wilman kautta ja malli esitellään 

henkilöstölle syyslukukauden alussa.  

 

Päätös: Opetuslautakunta  

 

1) hyväksyy toimintamallin ja  

 

2) toteaa valtuustoaloitteen käsitellyksi 

 

KV 4.11.2021: Kokoomus/Jukka 

Kumara 

Liikennepuisto Khall 30.11.2021 § 170: Kaupunginhallitus merkitsee 

aloitteen tietoon saaduksi ja antaa sen teknisen 

lautakunnan käsiteltäväksi. 

 

Tekla 12.4.2022 § 30: Lasten liikennepuiston 

rakentaminen on ollut esillä keskusteluissa jo jonkin 

aikaa ja lasten liikennepuiston rakentamisen tarve on 

tiedostettu myös teknisessä toimessa. Lasten 

liikennepuistohankkeen eteenpäinviemiseksi tulee 

selvittää liikennepuiston tilantarve, jonka jälkeen 

voidaan kartoittaa mahdolliset sijoituspaikat. 

Rakentamisesta tulee laatia suunnitelmat, jotka 

soveltuvat valitulle sijoituspaikalle. Suunnitelmien 

laatimisen yhteydessä on myös arvioitava 

rakentamisen ja liikennepuiston varustamisen 

kustannukset. Lisäksi on selvitettävä toiminnalliset 

asiat, kuten toiminnasta vastaava taho, liikennepuiston 

käyttöajat, tarvittavan kaluston huolto, ylläpito ja 

varastointi ym. Lähtökohtaisesti kysymyksessä on 

investointihanke, jonka mahdollinen toteuttaminen 

tehtyjen selvitysten ja suunnittelun jälkeen ratkaistaan 

kaupungin investointiohjelman hyväksymisen 

yhteydessä.  

KÄSITELTY. 



 

Tekninen lautakunta on käsitellyt lasten liikennepuisto 

asiaa aiemmin 4.2.2021 § 10, jolloin on päätetty 

käynnistää selvitykset hankkeen toteuttamiseksi. 

Valmistelua on ehditty tehdä lähinnä keskustelemalla 

mahdollisesta sijaintipaikasta keskustan alueella. Asian 

eteenpäin viemiseksi kohteelle tulisi varata määräraha 

talousarvion investointiosaan. 

 

Hyväksytty päätösesitys: Tekninen lautakunta esittää 

suunnittelumäärärahan varaamista lasten 

liikennepuiston suunnitteluun vuodelle 2023 

talousarvion investointiosan käsittelyn yhteydessä 

 

Kaupunginvaltuusto 24.11.2022 § 100:  

(Varattu talousarvioon) 

 

Päätösesitys: Kaupunginhallitus antaa esityksensä 

talousarvioksi 2023 ja taloussuunnitelmaksi 2024-2025 

kaupunginvaltuuston hyväksyttäväksi. 

 

Päätös: Hyväksyttiin. Viranhaltijoille annettiin oikeus 

teknisten korjausten tekemiseen tarvittaessa. 

 

 

KV 25.11.2021: Keskustan 

valtuustoryhmä/Hilkka Suni 

Pyörätie valtatielle 28 välille 

Takakuja-Pyssymäentie 

Khall 30.11.2021 § 172:    

Päätösesitys: Kaupunginhallitus merkitsee aloitteen 

tietoon saaduksi ja antaa sen teknisen lautakunnan 

käsiteltäväksi.   

 

Tekla 12.4.2022 § 28: Kaupungin kärkihankkeina 

kevyenliikenteen väylien osalta olleet Junttilan KLV ja 

ylikulkusilta – Koivuahontie KLV on saatu yhteistyössä 

KÄSITELTY. 

(KATSO ALOITE: Kv 

27.1.2022: Jarmo 

Pihlajaniemi ja Kaisa 

Pihlajaniemi/Keskusta, 

kevyen liikenteen väylien 

rakentamiselle 

tärkeysjärjestys) 



ELY-keskuksen kanssa toteutusvaiheeseen, niin on 

syytä arvioida seuraavien hankkeiden 

tärkeysjärjestystä. 

 

Kyseessä olevan aloitteen lisäksi on myös jätetty aloite 

klv-hankkeiden priorisoimiseksi, jonka jälkeen voitaisiin 

päättää mikä tai mitkä hankkeet kevyenliikenteen 

väylien osalta asetetaan seuraaviksi kaupungin 

kärkihankkeiksi. Aikanaan laaditun 

Liikenneturvallisuussuunnitelman toimenpiteisiin on 

kirjattu paljon kevyenliikenteenväylä tarpeita sekä 

asemakaava-alueella, että kaava-alueen ulkopuolella. 

Suunnitelman laatimisen jälkeen on tapahtunut 

muutoksia alueiden käytössä, joten kevyenliikenteen 

väylien tarpeet on syytä päivittää vastaamaan 

nykytilannetta. 

 

Liikenneturvallisuustoimijamallin yhteydessä on 

mahdollista teettää asiantuntijalla selvitys 

kevyenliikenteenväylä verkostosta, minkä avulla uudet 

kärkihankkeet voidaan nimetä. 

 

Päätösesitys hyväksyttiin yksimielisesti: Teetetään 

asiantuntijalla selvitys kevyenliikenteenväylä 

verkostosta, jonka jälkeen linjataan 

kevyenliikenteenväylä hankkeiden tärkeysjärjestys sekä 

asemakaava-, että ely:n tiealueilla. 

 

KATSO ALOITE: Kv 27.1.2022: Jarmo Pihlajaniemi ja 

Kaisa Pihlajaniemi/Keskusta Kevyen liikenteen väylien 

rakentamiselle tärkeysjärjestys 

 

 



Khall 14.02.2022 § 60:  

Kaupunginhallitus merkitsee aloitteen tietoon saaduksi 

ja antaa sen maankäytön suunnittelutoimikunnan 

käsiteltäväksi.  

Päätös: Hyväksyttiin. 

 

Kevyenliikenteenväylä verkkoselvityksen tiedoksianto 

  

Tekla 19.01.2023 § 8:    

 

Liite: Raportti Nivalan pyöräliikenteen tavoiteverkko 

Oheismateriaali: Ohjausryhmän muistiot nro:t 1, 2, 3 ja 

4 ei julkinen JulkL 6 § 

 

Valmistelija: Tekninen johtaja: 

 

Nivalan pyöräliikenteen tavoiteverkko suunnitelman 

tavoitteena on määritellä pyöräliikenteen verkko 

jäsennellyksi ja konkreettiseksi esitykseksi Nivalan 

kaupungissa. Tämän määritelmän perusteella 

tarkoituksena on priorisoida jo olemassa olevat ja 

mahdolliset uudet pyöräilyväylätarpeet 

tärkeysjärjestykseen toteuttamisen näkökulmasta. 

Työn tavoitteena on myös lisätä kunnallisteknisen ja 

maankäytön suunnittelun pyöräilylähtöisyyttä. 

Suunnittelun lähtökohtana ovat muun muassa 

Väyläviraston ohje 18/2020 ”Pyöräliikenteen 

suunnittelu” ja Nivalaan aiemmin laaditut aihetta 

sivuavat suunnitelmat, kuten 

liikenneturvallisuussuunnitelma 2013 ja siinä 

määritellyt toimenpiteet pyöräilyväylille.  

Työ käynnistettiin toukokuussa 2022 lähtötietojen 

kokoamisella ja kaupungin pyöräliikenteen 



nykytilatarkastelulla. Nykytilatarkastelun jälkeen työssä 

lähdettiin hahmottelemaan vektoriverkon kautta 

pyöräliikenteen tavoiteverkkoa, jota täsmennettiin 

ohjausryhmän kommenteilla ja syyskuussa pidetyllä 

maastokäynnillä. Tavoiteverkon ohella lähdettiin 

kehittämään uusien jalankulku- ja pyöräilyväylien 

priorisointia. Työ valmistui marraskuussa 2022. 

Suunnitelman laatimista ohjasi Nivalan kaupungin 

edustajista koostuva ohjausryhmä. Työn laatimisen 

osallistui konsulttitoimiston projektiryhmän lisäksi 

myös Pohjois-Pohjanmaan ELY-keskuksen 

asiantuntijoita.  

 

Päätösesitys: Tekninen lautakunta merkitsee 

kevyenliikenteenväylien tavoiteverkkoselvityksen 

tulokset tietoon saaduksi. 

 

Päätös: Asia merkittiin tietoon saaduksi. 

 

Khall 27.2.2023 § 62:         

Muut mahdollisesti esille tulevat asiat. 

 

-Kevyenliikenteen tavoiteverkkoselvitys 

-Katsaus ympäristöterveydenhuollon lautakunnan työn 

aloituksesta 

 

  

Päätös: Merkittiin katsaukset tietoon saaduksi. 

Kaupunginhallitus kävi evästyskeskustelun 

kevyenliikenteen tavoiteverkkoselvityksen liittyvistä 

jatkotoimista. Lisäksi kaupunginhallitus kävi 

keskustelua hulevesien kartoituksesta ja toimenpiteistä 

niiden vähentämiseksi. 



KV 25.11.2021: Kokoomuksen 

valtuustoryhmä/ Matti Peltola   

Aloite asumismuotojen 

monipuolistamiseksi, 

moderni siirtolapuutarha 

Khall 30.11.2021 § 173:    

Päätösesitys: Kaupunginhallitus merkitsee aloitteen 

tietoon saaduksi ja antaa sen edelleen teknisen 

lautakunnan käsiteltäväksi.   

Päätös: Hyväksyttiin. 

 

Tekla 12.4.2022 § 29: Asumisen työryhmä on käsitellyt 

aloitetta kokouksissaan ja jatkaa edelleen aloitteen 

käsittelyä muiden asumisen kehittämiseen liittyvien 

asioiden yhteydessä. 

 

Hyväksytty päätösesitys: Asumisen työryhmä 

valmistelee aloitetta asumiseen liittyvänä asiana. 

Tekninen lautakunta ryhtyy tarvittaessa toimenpiteisiin 

asumisen työryhmän esitysten mukaisesti 

 

Asumisen työryhmä: Ensivaiheessa yksityisen toimijan 

toimesta toteutetaan matkaparkkiin pientalot 

(keikkatyöntekijöille). 

 

KÄSITTELYSSÄ (asumisen 

tr./tekla) 

KV 16.12.2021: Perussuomalaisten 

valtuustoryhmä/Hannu Rajamäki 

Lentokentän montulle 

talviuimapaikka 

Khall 17.01.2022 § 16:    

Päätösesitys: Kaupunginhallitus merkitsee 

valtuustoaloitteen tietoon saaduksi ja antaa sen 

edelleen teknisen lautakunnan käsiteltäväksi. 

Päätös: Hyväksyttiin. 

 

Tekla 15.6.2022 § 49: Päätös: Lautakunta keskusteli 

asiasta. Uimapaikka on kirkasvetinen ja suosittu 

kesäaikana. Aloitetaan uimapaikan kehittäminen 

selvittämällä kohteen edellytykset viralliseksi 

uimapaikaksi, muun muassa seurantaan perustuvien 

vedenlaatutietojen osalta. 

KÄSITELTY. 



Ensivaiheessa lautakunta kehittäisi kesäkautta, 

asentamalla uimapaikalle laiturin ja pukukopit. Näillä 

toimilla saadaan jatkettua uimakautta ja luodaan 

edellytykset myös talviaikaiselle käytölle. 

Avantopumpun asentaminen sähköistämättömään 

kohteeseen ei tällä hetkellä ole mahdollista. Jatkossa 

talviuimarit voivat selvittävää, onko mahdollista saada 

alueen kehittämiselle hankerahoitusta. 

Selvitetään myös mahdollinen aluevalvonnan tarve. 

 

Nivalan osallistuvan budjetoinnin yksi äänestysaihe on 

ko. asia/pukukopit lentokentän montulle. 

Alueelle on viety jo soraa ja hiekkaa → kunnostustyöt 

on aloitettu. 

 

KV 16.12.2021: Perussuomalaisten 

valtuustoryhmä/Jonna Viitala 

Valaistus koirapuistoon Khall 17.01.2022 § 12:    

Päätös: Kaupunginhallitus merkitsee aloitteen tietoon 

saaduksi ja lähettää sen edelleen teknisen lautakunnan 

valmisteltavaksi. 

 

Tekla 15.6.2022 § 48:  

Päätös: Lautakunta keskusteli asiasta ja näki aloitteen 

positiivisena. Kannustetaan Kenneljaostoa ja 

koiraharrastajia oma-aloitteisesti hakemaan 

hankerahoitusta projektin toteuttamiseen. 

 

KÄSITTELTY. 

KV 16.12.2021: Heikki 

Häyrynen/Keskusta 

Nivalan Liikuntakeskus Oy:n 

osakkeet 

Khall 17.01.2022 § 13:    

Päätösesitys: Kaupunginhallitus merkitsee aloitteen 

tietoon saaduksi ja antaa sen edelleen talousjohtajan 

käsiteltäväksi.   

Päätös: Hyväksyttiin. 

 

Khall 3.11.2022 § 401:  

KÄSITTELTY. 



Valmistelija talousjohtaja: Heikki Häyrynen on jättänyt 

valtuustoaloitteen 16.12.2021, jossa hän esittää, että 

Nivalan kaupunki ns. alaskirjaa ja mitätöi kirjanpitolain 

mukaisesti taseissaan olevan konserniyhtiö Nivalan 

Liikuntakeskus Oy:stä omistamansa osakkeet, 

hankintahinnaltaan 5 479 449,83 € sekä kirjaa 

alaskirjauksen vaikutuksen vuoden 2021 

tuloslaskelmaansa. 

 

Perusteluna Häyrynen esittää, että osakkeiden 

matemaattinen tuottoarvo on vuositasolla 

negatiivinen. Toisena perusteluna on, että kaupungin 

pysyviin vastaaviin kirjattujen osakkeiden arvo on 

katteeton. Samoin katteeton on ovastaavien omaan 

pääomaan kirjattu vastaavan suuruinen edellisen 

tilikausien ylijäämä. 

 

Kirjanpitolautakunnan kuntajaos on lausunut 

30.10.2012 (lausunto 106) kaupungin tytäryhtiöön 

tekemien pääomasijoitusten arvostuksesta seuraavasti: 

Arvioitaessa kunnan toimialasijoittamiseen kuuluvien 

tytäryhteisöosakkeiden 

tai -osuuksien tasearvoa ja mahdollista 

arvonalennuksen tarvetta voidaan pääomasijoituksen 

käyvän arvon perusteena käyttää tytäryhteisön 

nettotuottojen tuottoarvoa, nettovarallisuusosuuden 

todennäköistä luovutusarvoa tai tytäryhteisön 

tuottamien palvelujen käyttöarvoa kunnan 

palvelutuotannossa, taikka muuta luotettavaa 

arviointiperustetta.  

 

Jos pääomasijoituksen tasearvo on alempi kuin yksikin 

edellä mainituista arvoista, voidaan tasearvon katsoa  



täyttävän hyvän kirjanpitotavan aktivointiedellytykset.  

 

Kaupungin omistaman halliyhtiön osakkeiden arvostus 

taseessa ei ole yksiselitteinen asia. Yhtiö ei ole voittoa 

tavoitteleva, vaan sen rahoitus perustuu suurelta osin 

kaupungin vuosittain osoittamiin määrärahoihin 

Halliyhtiön keskeinen tavoite on toimia määrärahojen 

puitteissa. Yhtiön taseessa on kiinteää omaisuutta, jolla 

on tasearvo. Tilinpäätöksessä 2021 yhtiön taseen 

varallisuus ylitti velat 3 Meur. Monitoimihallin 

rahoittaminen oman pääoman ehtoisena parantaa 

nettovarallisuutta edelleen.  

 

Nivalan tapa järjestää liikuntapalvelut tytäryhtiön 

toimesta on näin pienelle kaupungille poikkeuksellinen. 

Tästä syystä myös osakkeiden oikea tasearvo on 

vaikeasti arvioitava kysymys. Alaskirjausta joiltain osin 

voidaan varmasti perustella kirjanpidon teorialla, kuten 

valtuutettu tuo esille. Toisaalta käyttöarvon kautta 

löydetään myös perustelut miksi alaskirjausta ei tässä 

tapauksessa ole tarpeen tehdä. 

 

Valtuutettu on aiemmissa samaa asiaa käsitelleissä 

aloitteissaan perustellut näkemystään mm. sillä, että 

yhtiön taseen oma pääoma muodostuu lähes 

yksinomaan kaupungin tekemistä pääomituksista. 

Valtuutettu on tehnyt aivan oikean havainnon, että 

yhtiön tase muodostuu kaupungin sijoituksista. 

Kaupunki myös pitää yllä omistamiensa osakkeiden 

tasearvoa pumppaamalla vuosittain rahaa yhtiöön 

käyttötaloustukena ja palvelusopimusten laskutuksen 

kautta. 

 



Pääomistajan tekemä pääomitus on laillinen keino 

parantaa tytäryhtiön omavaraisuutta. Tilintarkastajat 

ovat tietoisia yhtiön tulonmuodostuksesta, mutta eivät 

ole edellyttäneet alaskirjausta. 

 

Hallien käyttöarvo lienee kuntajaoksen esittämistä 

arviointikriteereistä käyttökelpoisin.  Kulttuuri- ja 

vapaa-ajan palveluiden on tutkimuksissa todettu 

olevan merkittävin vetovoimatekijä. Palvelut 

rahoitetaan verorahoituksella ja niiden tarkoitus on 

tuottaa kuntalaiselle aitoa lisäarvoa mielekkään vapaa-

ajan ja mielen ja kehon hyvinvoinnin kautta  

 

Vastineeksi kaupungin rahoille yhtiö huolehtii myös 

palvelusopimuksin mm. ulkoliikunta-alueiden 

ylläpidosta ja tuottaa kaupungin yksiköille niiden 

tarvitsemia liikuntapalveluita. Ellei tätä toimintaa 

hoidettaisi yhtiössä, kaupungilla pitäisi olla oma 

resursointi varattuna. 

 

Käytännössä liikuntapalveluiden organisoimisesta ei 

kannattane tehdä kirjanpidollista ongelmaa, vaan 

veronmaksajien edun mukaista on huolehtia siitä, että 

järjestämistapa on tehokas ja toimiva, sekä 

hallinnollisesti että kustannusten osalta.  

 

Mikäli yhtiöittämisen ei katsota olevan paras tapa 

ylläpitää palveluita, on kaupungin päätöksenteossa 

tarkoituksenmukaista keskustella siitä, miten palvelut 

jatkossa järjestetään. Kirjanpidon ratkaisut tulee silloin 

tarkastella osana käytännön toimenpiteiden harkintaa. 

 



Hyväksytty päätösesitys: Kaupunginhallitus merkitsee 

aloitteen käsitellyksi ja toteaa, että aloitteesta on 

keskusteltu tilintarkastajien kanssa. Tilintarkastajat 

eivät edellyttäneet esitettyä toimenpidettä vuoden 

2021 tilinpäätökseen. 

 

 

 

 

 

KUNTALAISALOITTEET:   

 

 

Kuntalaisaloite 1.10.2021/Heikki 

Häyrynen 

Kaupungin haitalliset 

ilmastovaikutukset 

"aisoihin" 

Khall 18.10.2021 § 94:  

Päätösesitys: Kaupunginhallitus merkitsee aloitteen 

tietoonsa saaduksi ja antaa sen edelleen tiedoksi 

kaupungin tytäryhtiöille ja teknisen lautakunnan 

käsiteltäväksi.   

Päätös: Hyväksyttiin. 

 

Tekla 12.42022 § 32:  

Valmistelija tekninen johtaja: Kaupungin 

investointihankkeissa on pyritty huomioimaan 

ilmastovaikutuksiin liittyvät asiat kuten 

energiatehokkuus rakenteiden osalta, 

lämmitysmuodon valinnan osalta ja on edistetty 

käyttökelpoisten kaivumaiden jatkokäyttöä. 

Talonrakennuksen investoinneissa, joissa on korvattu 

vanhaa rakennuskantaa uudella öljylämmityksiä, on 

poistettu käytöstä. Investointeihin liittyvissä 

purkukohteissa on edellytetty purkujakeiden lajittelua 

siten, että mahdollisimman vähän materiaaleja päätyy 

kaatopaikalle. Uusinvestointikohteissa on pyritty 

ratkaisuihin, joissa kohteen elinkaari on 

KÄSITELTY. 



mahdollisimman pitkä sekä tilojen osalta on 

mahdollisuus muunneltavuuteen, mikä mahdollistaa 

tilojen tehokkaan käytön eri tarpeisiin eri tilanteissa. 

 

Edellä mainitut toimenpiteet ovat olleet 

kustannustehokkaita tai osa jopa kustannuksia 

säästävää materiaalien kierrätyksen osalta. Haasteena 

on eri toimintamallien absoluuttisen 

ilmastovaikutuksen osoittaminen laskennallisesti. 

 

Mikäli ilmastovaikutuksien arviointimenettelyä 

ryhdytään käyttämään kaupungin 

investointihankkeissa, niin arviointi on tehtävä ennen 

rahoituspäätöksiä, kuten aloitteessa on esitetty. Tällä 

tavoin hankkeen kustannuksissa voidaan huomioida 

laskelmien tekemisestä aiheutuneet välittömät 

kustannukset sekä mahdolliset välilliset kustannukset. 

Laskelmien tekemisessä on käytettävä ostopalvelua tai 

sitten on varattava kaupungille oma resurssi, jolla on 

riittävä osaaminen laskelmien toteuttamiseen. 

 

Parhaillaan uudistettavana olevassa maankäyttö- ja 

rakennuslaissa pyritään edistämään kestävää 

rakentamista ja digitalisaatiota Rakentamislaissa 

annettaisiin uudet olennaiset tekniset vaatimukset 

rakennuksen vähähiilisyydestä ja elinkaaresta. Lakiin 

lisättäisiin myös asetuksenantovaltuudet, joiden nojalla 

annetaan myöhemmin asetukset rakennuksen 

ilmastoselvityksestä, materiaaliselosteesta ja 

hiilijalanjäljen raja-arvoista. Asetuksia valmistellaan 

parhaillaan, ja ne tulisivat osaksi Suomen 

rakentamismääräyskokoelmaa. 

 



Aloitteessa esitetyt vaatimukset rakennusjärjestykseen 

rakennusluvan myöntämisen edellytyksistä tulee 

tarkasteltavaksi, kun uusittu rakennuslaki tulee 

voimaan. Rakennusjärjestyksen tarkastelun ja 

mahdollisten muutosten tekeminen lakimuutoksen 

jälkeen varmistaa, ettei rakennusjärjestys ole 

ristiriidassa uuden lainsäädännön kanssa. Tarkastelussa 

tulee myös huomioida, ettei tehdä omiin määräyksiin 

tarpeettomasti lainsäädäntöä tiukempia määräyksiä 

mikä aiheuttaisi kustannusten nousua rakentamisessa 

ja heikentäisi varsinkin yksityisen sektorin 

mahdollisuuksia investoida. 

 

Hyväksytty päätösesitys: Kaupungin hankkeissa 

päätetään hankekohtaisesti hankesuunnitteluvaiheessa 

tehtävät ilmastovaikutusten arviointimenettelyt. 

Rakennusjärjestyksen ajantasaisuus tarkistetaan ja 

tarvittaessa arvioidaan tarvittavat muutokset, kun uusi 

rakennuslainsäädäntö on tullut voimaan. Hankkeet 

pyritään kustannustehokkaasti toteuttamaan siten, 

että saavutetaan mahdollisimman pienet 

ilmastovaikutukset 

 

     

Kuntalaisaloite 22.11.2021/Marika 

Kaarlela 

Torin- ja kirjaston 

parkkipaikka 

Khall 07.12.2021 § 194:    

Päätösesitys: Kaupunginhallitus merkitsee 

kuntalaisaloitteen tietoon saaduksi ja antaa sen 

teknisen lautakunnan käsiteltäväksi.   

Päätös: Hyväksyttiin. 

 

Tekla 12.4.2022 § 31: 

Valmistelija tekninen johtaja: Torin ja Kirjaston 

vinoparkeissa näkyvyys ajoradalle on huono tilanteissa, 

KÄSITTELTY. 



joissa isomman ajoneuvon takaa peruutetaan 

ajoradalle parkista poistuttaessa. Turvallisuutta ja 

parkista poistumisen helpottamista voidaan parantaa 

asentamalla kummallekin pysäköintialueelle peili. 

Haasteena on peilien asentaminen siten, että näkyvyys 

on riittävä kaikilta pysäköintipaikoilta. Peilien 

hankinnan ja asennuksen kustannukset voidaan kattaa 

talousarvion liikenneturvallisuusmäärärahoista 

 

Hyväksytty päätösesitys: Hankitaan ja asennetaan torin 

ja kirjaston vinoparkkiin peilit pysäköinnistä 

poistumisen helpottamiseksi sekä 

liikenneturvallisuuden parantamiseksi. 

 

VANHUS- JA 

VAMMAISNEUVOSTON 

JÄTTÄMÄT ALOITTEET: 

 

   

Vanhus- ja vammaisneuvosto 

30.11.2021 
Riksapyörän hankinta 

palvelukotien käyttöön 

Khall 23.3.2022 § 112:  

Hyväksytty päätösesitys: Kaupunginhallitus päättää 

merkitä aloitteet Mukava Ikä-rahaston tuoton käytöstä 

tietoon saaduksi ja lähettää asian 

hyvinvointilautakunnan valmisteltavaksi. 

 

 

Hvltk 20.4.2022 § 36:  

Valmistelija hyvinvointijohtaja: 

Kaupunginhallitus on 23.3. kokouksessaan päättänyt 

lähettää Mukava Ikä-rahaston tuoton 

hyvinvointilautakunnan valmisteltavaksi. Tuottoa on 

kertynyt 7820 euroa. Hyvinvointijohtaja Timo Alatalo 

KÄSITTELYSSÄ. 

 



on koonnut Vanhus- ja vammaisneuvostolta saatujen 

aloitteiden perusteella eri vaihtoehtoja Mukava Ikä-

rahaston tuoton käyttämisestä ikäihmisten 

hyvinvoinnin parantamiseksi (oheismateriaali). 

 

Saatujen hinta-arvioiden perusteella salilaitteiden 

hankkimisen kustannukset ovat moninkertaiset 

käytössä olevaan rahasummaan verrattuna. Grillikodan 

kokonaishintaa on erittäin vaikeaa arvioida, koska 

pelkkä rakenteiden hankkiminen ei riitä, vaan 

kustannuksia nostavat perustusten sekä liittymien 

tekeminen. Lisäksi vaatisi tarkempaa selvitystä, millä 

tavalla erilaiset grillikodat soveltuvat esimerkiksi 

liikuntarajoitteisten henkilöiden käyttöön. Parhaiten 

käytössä oleva rahasumma olisi sovitettavissa 

sähköavusteisen riksapyörän hankkimiseen. 

 

Päätösesitys: Lautakunta esittää kaupunginhallituksen 

hyväksyttäväksi, että Mukava Ikä-rahaston tuotto 

käytetään sähköavusteisen riksapyörän hankintaan. 

 

Päätös: Hyvinvointijohtajan esityksen jälkeen 

lautakunnan jäsen Tero Kumpumäki esitti 

vastaesityksen, jonka mukaan Mukava ikä -rahaston 

tuotto käytetään grillikodan suunnitteluun ja 

toteuttamiseen. Tämän ja ensi vuoden tuotot 

yhdistetään (jos mahdollista) ja tuotoilla hankitaan 

enemmän ympärivuotiseen käyttöön tarkoitettu 

grillikota. Vastaesitys sai kannatusta. 

 

Puheenjohtaja totesi, on tehty kannatettu vastaesitys 

hyvinvointijohtajan esitykselle, joten asiasta on 

äänestettävä. Äänestyksessä lautakunnan jäsenet 



vuorollaan ilmoittivat oman kantansa. 

Hyvinvointijohtajan esitystä kannattavat sanoivat 

"kyllä" ja Tero Kumpumäen vastaesitystä kannattavat 

sanoivat "ei". Äänestyksen jälkeen puheenjohtaja 

totesi, että vastaesitys voitti äänin 1-7. 

 

Hyvinvointilautakunta esittää kaupunginhallituksen 

hyväksyttäväksi, että Mukava ikä -rahaston tuotto 

käytetään grillikodan hankintaan. Hyväksyttiin. 

 

Khall 3.5.2022 § 182: Hyväksytty päätösesitys: 

Kaupunginhallitus päättää osoittaa Mukava Ikä-

rahaston tuoton 7820 euroa hyvinvointilautakunnan 

esittämään grillikodan hankintaan. Hanke toteutetaan 

yhdessä Vanhus- ja vammaisneuvoston sekä teknisen 

toimen kanssa. 

 

Vanhus- ja vammaisneuvosto 

30.11.2021 
Ikäihmisten 

virkistyskäyttöön soveltuva 

kota 

Khall 23.3.2022 § 112:  

Hyväksytty päätösesitys: Kaupunginhallitus päättää 

merkitä aloitteet Mukava Ikä-rahaston tuoton käytöstä 

tietoon saaduksi ja lähettää asian 

hyvinvointilautakunnan valmisteltavaksi. 

Hvltk 20.4.2022 § 36:  

Valmistelija hyvinvointijohtaja: Kaupunginhallitus on 

23.3. kokouksessaan päättänyt lähettää Mukava Ikä-

rahaston tuoton hyvinvointilautakunnan 

valmisteltavaksi. Tuottoa on kertynyt 7820 euroa. 

Hyvinvointijohtaja Timo Alatalo on koonnut Vanhus- ja 

vammaisneuvostolta saatujen aloitteiden perusteella 

eri vaihtoehtoja Mukava Ikä-rahaston tuoton 

käyttämisestä ikäihmisten hyvinvoinnin parantamiseksi 

(oheismateriaali). 

 

KÄSITTELTY. 



Saatujen hinta-arvioiden perusteella salilaitteiden 

hankkimisen kustannukset ovat moninkertaiset 

käytössä olevaan rahasummaan verrattuna. Grillikodan 

kokonaishintaa on erittäin vaikeaa arvioida, koska 

pelkkä rakenteiden hankkiminen ei riitä, vaan 

kustannuksia nostavat perustusten sekä liittymien 

tekeminen. Lisäksi vaatisi tarkempaa selvitystä, millä 

tavalla erilaiset grillikodat soveltuvat esimerkiksi 

liikuntarajoitteisten henkilöiden käyttöön. Parhaiten 

käytössä oleva rahasumma olisi sovitettavissa 

sähköavusteisen riksapyörän hankkimiseen. 

 

Päätösesitys: Lautakunta esittää kaupunginhallituksen 

hyväksyttäväksi, että Mukava Ikä-rahaston tuotto 

käytetään sähköavusteisen riksapyörän hankintaan. 

 

Päätös: Hyvinvointijohtajan esityksen jälkeen 

lautakunnan jäsen Tero Kumpumäki esitti 

vastaesityksen, jonka mukaan Mukava ikä -rahaston 

tuotto käytetään grillikodan suunnitteluun ja 

toteuttamiseen. Tämän ja ensi vuoden tuotot 

yhdistetään (jos mahdollista) ja tuotoilla hankitaan 

enemmän ympärivuotiseen käyttöön tarkoitettu 

grillikota. Vastaesitys sai kannatusta. 

 

Puheenjohtaja totesi, on tehty kannatettu vastaesitys 

hyvinvointijohtajan esitykselle, joten asiasta on 

äänestettävä. Äänestyksessä lautakunnan jäsenet 

vuorollaan ilmoittivat oman kantansa. 

Hyvinvointijohtajan esitystä kannattavat sanoivat 

"kyllä" ja Tero Kumpumäen vastaesitystä kannattavat 

sanoivat "ei". Äänestyksen jälkeen puheenjohtaja 

totesi, että vastaesitys voitti äänin 1-7. 



 

Hyvinvointilautakunta esittää kaupunginhallituksen 

hyväksyttäväksi, että Mukava ikä -rahaston tuotto 

käytetään grillikodan hankintaan. Hyväksyttiin. 

 

Khall 3.5.2022 § 182: Hyväksytty päätösesitys: 

Kaupunginhallitus päättää osoittaa Mukava Ikä-

rahaston tuoton 7820 euroa hyvinvointilautakunnan 

esittämään grillikodan hankintaan. Hanke toteutetaan 

yhdessä Vanhus- ja vammaisneuvoston sekä teknisen 

toimen kanssa. 

 

Vanhus- ja vammaisneuvosto 

30.11.2021 
Aloite Kotikeskuksen 

kuntosalin laitteiston 

huollon selvittelystä ja 

uusimisesta 

Vanhus- ja vammaisneuvosto 1.3.2022 § 6: 

Päätös: Hyvinvointijohtaja ja Nivalan Liikuntakeskuksen 

liikuntaneuvoja ovat käyneet tarkastamassa 7.2.2022 

Päiväkeskuksella sijaitsevan kuntosalin. Kuntosalin 

laitteet ovat hyvässä kunnossa lukuun ottamatta yhtä 

kuntopyörää. Kuntosalin esittelijän mukaan korona-

ajan vuoksi käyttäjiä ei ole ollut. Nivalan kaupunki on 

lupautunut kertaluontoisesti kustantamaan huollon 

laitteille. 

 

Keskusteltiin grillipaikan rakentamisesta vanhuksien ja 

vammaisten käyttöön. Asiaa on viety eteenpäin 

tiedoksi kaupunginhallituksen jäsenelle sekä tekniseen 

lautakuntaan. 

 

 

 

Khall 23.3.2022 § 112:  

Hyväksytty päätösesitys: Kaupunginhallitus päättää 

merkitä aloitteet Mukava Ikä-rahaston tuoton käytöstä 

KÄSITELTY. 



tietoon saaduksi ja lähettää asian 

hyvinvointilautakunnan valmisteltavaksi. 

 

 

 

 

 

 

MUUT SAAPUNEET 

ESITYKSET/KIRJELMÄT:  

  

 

 

 

Karvoskylän koulun 

vanhempainyhdistys/Karvoskylän 

kyläyhdistys 25.10.2021 

Aloite/vetoomus 

Karvoskylän koulun alueen 

turvallisuuteen 

vaikuttavista asioista 

Khall 30.11.2021 § 169    

Päätösesitys: Kaupunginhallitus merkitsee 

aloitteen/vetoomuksen tietoonsa saaduksi ja antaa sen 

teknisen lautakunnan käsiteltäväksi. 

 

Päätös: Hyväksyttiin. 

 

Tekla 15.6.2022 § 47:  

Valmistelija vs. tekninen johtaja: Kaupunginhallitus on 

toimittanut tekniselle lautakunnalle Karvoskylän koulun 

vanhempainyhdistyksen ja Karvoskylän kyläyhdistyksen 

allekirjoittaman vetoomuksen katuvalaistuksen ja 

koulun läheisyydestä informoivien liikennemerkkien 

asentamisesta Karvoskylän koulun lähestymisreiteille. 

 

Päätösesitys: Tekninen lautakunta keskustelee asiasta 

ja päättää aloitteen aiheuttamista toimenpiteistä sekä 

jatkokäsittelyn tarpeellisuudesta 

 

Päätös: Lautakunta totesi, että tekninen lautakunta 

jatkaa asian valmistelua yhdessä ELY-keskuksen kanssa. 

KÄSITELTY. 

 


